
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XLVII
Sesja w dniu 22 listopada 2022 
Obrady rozpoczęto 22 listopada 2022 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:25 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLV i XLVI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. działalności Przewodniczącego rady w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja Burmistrza z analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok.
8. Informacja Przewodniczącego rady z analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok.
9. Informacja o stanie oświaty Margonin rok szkolny 2021/2022.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (Orange 
Próchnowo),
b) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
c) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Zbyszewicach, na rzecz jej 
wieczystego użytkownika,
d) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy zwrocie kosztów przewozu 
niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych
e) metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty,
f) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym,
g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,
i) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok 



podatkowy 2023 na obszarze miasta i gminy Margonin
j) określenia stawek podatku od nieruchomości,
k) przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy.
13. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

3. Przyjęcie protokołu z XLV i XLVI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z XLII oraz XLIII sesji rady?
Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Informacja z posiedzenia komisji wspólnej stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu.

6. Informacja nt. działalności Przewodniczącego rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja  stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

7. Informacja Burmistrza z analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

8. Informacja Przewodniczącego rady z analizy oświadczeń majątkowych za 2021 rok.
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

9. Informacja o stanie oświaty Margonin rok szkolny 2021/2022.
D. Gurzyńska przedstawiła informację o stanie oświaty w roku szkolnym 2021/2022.
Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Głosowano w sprawie:
Informacja o stanie oświaty Margonin rok szkolny 2021/2022.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (Orange 
Próchnowo),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (Orange 
Próchnowo),. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Uchwała Nr XLVII/435/2022 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.

b) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/436/2022 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

c) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Zbyszewicach, na rzecz jej 
wieczystego użytkownika,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości w Zbyszewicach, na rzecz jej 
wieczystego użytkownika,. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (1)
Danuta Strychalska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/437/2022 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.
d) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy zwrocie kosztów przewozu 
niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych
D. Gurzyńska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono.



Głosowano w sprawie:
ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu obowiązującej przy zwrocie kosztów przewozu 
niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówek oświatowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/438/2022 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

e) metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 
opłaty,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 
Andrzej Zmudziński – zgłosił propozycję opłaty za gospodarowanie odpadami stawkę 34 zł. Podwyżka 
dla mieszkańca na 36 zł jest za duża. 
Zastępca Burmistrza – można zrobić mniejszą stawkę ale wtedy gmina musi dokładać, może zostać przy 
stawce 36 zł wtedy mamy gwarancje, że w przyszłym roku nie będzie podwyżki, ale również dzięki temu, 
gmina nie będzie musiała dokładać, w związku z czym mogą być realizowane inwestycje na terenie 
gminy chodniki, drogi itd. 

Głosowano w sprawie:
metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty,. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (8)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta 
Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Tomasz Gorkowski , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria Miler , Anna Twardowska, Andrzej 
Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/439/2022 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

f) zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono.



Głosowano w sprawie:
zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym,. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Twardowska
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/440/2022 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały?

W dyskusji wzięli udział:
- Barbara Kończak – Panie Burmistrzu ja bardzo bym prosiła w imieniu mieszkańców ul. Kościuszki, 
którzy czekają na nową nawierzchnię drogi czy ta droga będzie, miało być to robione w ładzie pieniądze 
miały być. Chciałabym aby mieszkańcy usłyszeli czy ta droga jest do realizacji? 
- Zastępca Burmistrza – w ładzie jest kilka zadań nr 1,2 i 3 o tym pierwszym wspomniałem. Natomiast 2 i 
3 to między innymi ta droga za parkiem wykonana z kostki ze względy na odwodnienie idąc dalej są 2 
etapy na Lipińcu gdzie będzie dokończenie. W Margoninie mamy ul. Słoneczna, która była przejęta w 
Żoniu droga w kierunku kościoła na Teresca 3 lub 4 etapy, w Margoninie nowa nawierzchnia na ul. 
Żeromskiego, ul. Cmentarna, droga w Radwankach w kierunku cmentarza, Przedszkole w Radwankach, 
jest Sala wiejska w Zbyszewicach droga do Pana Wit w Margońskiej Wsi. To są zadania, które pamiętam, 
to będzie podzielone na 3 przetargi, dokumentacja ja ul. Kościuszki jest ale musi czekać na pozostałe. 
Jedna z firm projektowych się wyłożyła, i musi inna to robić więc siła rzeczy to troszeczkę potrwa ale 
wiosną na pewno ruszą. Wiosną te wszystkie zadania pokończone.
Będąc przy głosie wszystkie znaki wskazują na to, że ta droga w Zbyszewicach otrzyma dofinansowanie 
oczywiście z udziałem gminy. Powiat musi znaleźć swoje 30 % powiat 300 tys. dołoży na tą inwestycję 
do ronda ten odcinek najgorszy. Ta inwestycja to około mln złotych. 
- Przewodniczący Rady – Panie Burmistrzu mówił Pan o hydroforni więc mam pytanie jeśli nie ma prądu 
to jest od razu brak wody. Czy będzie zainstalowany agregat w Lipinach?
- Zastępca Burmistrza – to akurat nie jest elementem tej inwestycji. Pamiętajmy, że ZUK wykonuje też 
swoje inwestycje pamiętajmy, że jakaś pompa jest wymieniana to jest z bieżących rzeczy to się dzieje. Na 
pewno to nie jest częścią inwestycji, która jest teraz proszę pamiętać, że są duże projekty w trakcie 
realizacji, które mają na celu połączenie hydroforni, które są w Zbyszewicach, Lipinach żeby zrobić 
obwód zamknięty, że jak coś się wydarzy, żeby co prawda na niższym ciśnieniu ale żeby woda była z 
drugiej hydroforni na tym to też ma polegać, ale to też nie ten etap. Wymieniałem już co dodatkowo w 
Próchnowie się wydarzyło zdaje sobie sprawę, że jakby to są podstawowe rzeczy. 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,. 

Wyniki głosowania



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/441/2022 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,
D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2022-2026,. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jerzy Staniewski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/442/2022 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

i) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok 
podatkowy 2023 na obszarze miasta i gminy Margonin
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 
W   dyskusji wzięli udział:  
- Mirosław Leśko – ja tylko dopowiem, że są stawki dużo niższe, podam dla przykładu 2
gminy Rogoźno 39 zł za 1 dt, Oborniki jeszcze nie głosowane było 38 zł za 1 dt, ale proponowane 42 zł 
za dt.

Głosowano w sprawie:
obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku rolnego na rok podatkowy 
2023 na obszarze miasta i gminy Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (9)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki, Jerzy Staniewski , Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Mirosław Leśko , Maria Miler , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/443/2022 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

j) określenia stawek podatku od nieruchomości,
Zastępca Burmistrza – drodzy Państwo ja zawsze porównuje gminy z naszego terenu, my możemy 
porównać do miasta Poznania podatek rolny, bo tam nikt go nie płaci. Porównać można do stawek za 
autobusy kiedyś Państwa prosiłem o obniżenie tych stawek bo i tak się nikt na nie nie łapał. Dzisiaj macie 
kilka autobusów w Gminie Margonin i zawsze są z tego pieniądze ja rozumiem, że są gdzieś w Polsce 
miasta które mają mniejsze stawki, ale trudno żebym się nie równał z Gminą Budzyń z Gmina Chodzież, 
z Szamocinem pytanie ile jest gruntów i jakie bo być może z tego to wynika w mieście Poznaniu można 
by nawet 0 zrobić i też by to ładnie wyglądało zależy z czym się co porównuje. Na tle naszego regionu 
wyglądamy dobrze, nie chciałbym aby poszedł przekaz, że gmina rolnikom jakoś bardzo mocno podnosi 
ten podatek bo tak nie jest.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) - odnośnie podatku rolnego nie będę przykazywał, że mamy bardzo drogi 
podatek ale Panie Burmistrzu w 2018 roku była susza teraz też jak był rok wyborczy to nie dosyć, że 
podatek nie został podniesiony to jeszcze był umorzony. 

Głosowano w sprawie:
określenia stawek podatku od nieruchomości,. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki, Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/444/2022 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.

k) przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023
J. Koczorowska przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia rocznego programu współpracy Miasta i Gminy Margonin z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023. 



Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr XLVII/445/2022 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.

11. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady odczytał interpelację, która wpłynęło do Biura Rady dot. niskiej temp. 
W szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Margoninie. 

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – w zasadzie chciałam zadać pytanie Pani Dyrektor Szkoły, oraz Panu Sekretarzowi. Może 
Pan Wiceburmistrz zna taką publikację Wsparcie emocjonalne uczniów i nauczycieli i rodziców w 
pandemii COVID – 19 w gminie Margonin. Autorem publikacji jest Pan Franciszek Wyrwa, Aleksandra 
Szajowska, Agnieszka Ambrożuk. Chciałam zapytać czy Pani Dyrektor korzystała z tej publikacji bo sam 
tytuł jest dosyć zachęcający do przeczytania. W publikacji nie ma ani słowa, przepraszam jest raz 
wymieniona szkoła w Margoninie chciałam zapytać autora czego ta publikacja dotyczy. Może 
Wiceburmistrz powie bo jest to Ośrodek Rozwoju Edukacji z czego to w ogóle było finansowane?
Zastępca Burmistrza – nie zajmuje się oświatą, nie mam zielonego pojęcia oczywiście zadam pytanie 
Panu Sekretarzowi na następnej sesji go poproszę pewnie odpowie. Pani Dyrektor nie zaszczyciła nas do 
końca swoją obecnością. 
Sama interpelacja – nie dokońca organ odpowiada ze bezpieczeństwo dzieci i młodzieży na terenie 
szkoły. Odpowiada dyrektor placówki. Burmistrz oczywiście zapewnia odpowiednie warunki lokalowe 
na tyle ile się da tą sprawę wydaje mi się że wyjaśnialiśmy. Tam zostało naprawione to co miało być 
naprawione. Dyrektorzy dostają dodatki funkcyjne nie tylko za proces nauczania ale także za tą część 
administracyjną zasięgniemy oczywiście tej informacji i odpowiedzi udzielimy. Nie znam nie odnoszę się 
do żadnej publikacji. Nie mam wiedzy na każdy temat.
Żebyśmy mieli świadomość bilety na komunikacji gminnej. Tam jest też podwyżka, Państwo 
otrzymaliście podwyżka w granicach 18 – 20 % od 1 grudnia to nie są wielkie wzrosty z 4 zł na 5 zł z 8 zł 
do 9 zł mniej więcej na bilecie miesięcznym to chyba 20 zł. Od stycznia nie było żadnego ruchu nie 
pozwalaliśmy na jakiś ruch przez cały rok mimo że wzrost był gigantyczny. Żeby ktoś się nie zdziwił, że 
od 1 grudnia jest podwyżka jest to na stronie. 
Węgiel kolejna ważna rzecz dzisiaj podpisujemy umowę. Mamy oszacowane 650-700 t. Ostatecznie 
podejrzewam że wyjdzie około 1000 t. Sukcesywnie poprzez 3 składy na terenie Gminy będziemy to 
realizowali. Wszystkie te składy na terenie gminy będą upoważnione do wydawania węgiel będzie po 
1970 zł plus transport do domu ale też to się będzie mieścić w graniach normy 2-5 km. To, że ktoś złożył 
zapotrzebowanie to nie jest jeszcze finalny wniosek na węgiel to jest tylko to co pozwala nam oszacować 
ile węgla potrzebujemy. Osoby będą informowane o tym aby złożyć finalny wniosek który będzie 
zobowiązywał do zakupu węgla. Na tych 3 składach zawsze obecny będzie pracownik gminy tam musi 
być osoba zweryfikowana płatności będą na konto gminy wpłyną płatności dopiero będzie wydawany 
węgiel. Punkt będą pobierały tylko płatności za transport z punktu do domu. Te węgle mają certyfikaty, 
skoro je mają to wierzymy że nadaje się do palenia. Kwota bazowa za węgiel 1970 zł za tonę. Mam 
nadzieje, że w ciągu tygodnia węgiel na te 3 składy będzie trafiał. Ten regulamin, który żeśmy uchwalali 
niestety Senat zmienił i nie może być tych preferencji. 
- Andrzej Zmudziński – ja mam pytanie do Pana Burmistrza. Chodzi o drogę do Sypniewa miałem kilka 
takich zapytań chodzą pogłoski że będzie robiona. A Pan Burmistrz musi coś o tym wiedzieć bo do tej 



drogi dokłada się gmina. Jak to jest z tą drogą.
- Zastępca Burmistrza – ja nie jestem odpowiednim adresatem tego pytania bo to jest droga powiatowa. 
Wydaje mi się, że P owiat złożył wniosek wiem, że złożył na Zbyszewice bo Gmina Margonin tam 
projekt przekazywała. Projekt pochodzi z Gminy Margonin tak jak na Cmentarną, Broniewskiego. 
Natomiast Sypniewo nie mam pojęcia czy to zostało złożone. Oczywiście jest porozumienie, że my część 
tego wkładu oczywiście jak dostaną dofinansowanie albo będą robić to ze swoich środków to czemu 
mielibyśmy to pokrywać droga będzie powiatu. Wszelkie uwagi, spostrzeżenia zastrzeżenia do tej drogi 
kierować wyłącznie do Powiatu. Jeśli był złożony ten wniosek, nie słyszałem żeby była lista rankingowa 
ja mówiłem w kontekście Zbyszewic ta droga może być w kontekście punktów, o Sypniewie nic nie 
słyszałem, tylko tyle że jest to układane odcinkami bo tam miliony potrzeba na to. Dobrze, że jest to 
dzielone na odcinki może uda się pierwszy odcinek już zrobić. Nie znam budżetu powiatu na kolejny rok 
może oni dostali 6 mln od rządu, nie mam zielonego pojęcia nie wiem. Nie sądzę żeby mieli to robić z 
własnych środków bo to jest duży wydatek. 
- Teresa Koźlarek – Panie Burmistrzu ja mam pytanie o komin przy Szkole w Radwankach na spotkaniu 
Rady Seniorów omawiana była ta sprawa. Mieszkańcy którzy tam bliżej mieszkają wypowiadali się, że 
tam strasznie się dymi i poproszono mnie abym na sesji złożyła oficjalny wniosek aby tą sprawę 
przedstawić czy można by to sprawdzić. Co z pomnikiem, nie chodzi o otwarcie tylko o tablicę, bo nie 
wiedzą co to przedstawia. 
Zastępca Burmistrza - co do komina to już słyszałem o tej sprawie i jest to procedowane. Tablica jest 
zamówiona ale tygodniami trwało ułożenie treści na tej tablicy w pozycjach książkowych, w których 
czytacie jest dużo nieprawdziwych rzeczy dużo wymysłów tworzenia co się autorowi niestety wydawało. 
Trudno było utworzyć tekst, trudne było znalezienie osoby która takimi rzeczami się zajmuje. Zostało to 
już zamówione i pewnie lada dzień będzie natomiast stelaż w tym tygodniu był zamawiany. Tam brakuje 
jeszcze iluminacji ale nie wszystko w jednym czasie. Proces tworzenia tablicy trwał ok 3 miesiące. Kiedy 
będzie oficjalne otwarcie nie wiem. 
- Mirosław Leśko - Panie Burmistrzu duży znak przy rodzie prośba, żeby to wróciło.
- Zastępca Burmistrza – ten jest potwornie drogi. Nikt przy odbiorze drogi nie odbiera konkretnego znaku 
bo sprowadzimy to do absurdu. Jak Państwo odbieracie samochód z salonu to sprawdzacie każdą śrubkę?
Tego się nie da sprawdzić jak mam sprawdzić znak. Najłatwiej powiedzieć ktoś to odebrał no generalnie 
tak ale odbierał drogę a nie znak. Nie jesteśmy w stanie stwierdzić z jakiego materiału jest ten znak 
wykonany. Były oferty na ten znak i to są jakieś kosmiczne pieniądze około 30 tys złotych. Ja się nie 
podpisze pod tym żeby tam znak za 30 tys. postawić bo za chwile ktoś mnie będzie ścigał za nie 
gospodarność. Ile on kosztował nie wiem bo tyło całością inwestycji jaką Kobylarnia robiła. 
- Mirosław Leśko - ale wrócą ? Bo są tam bardzo potrzebne.
- Zastępca Burmistrza – ja wiem że są potrzebne, ale któreś z tych tablic większych kosztowały około 30 
tys.
- Barbara Kończak – ja też tylko krótko chodzi o 2 chodniczki, które są naprzeciwko urzędu. Mieszkańcy 
pytają czy złożyć wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich czy to coś da czy przyspieszy. Czy zarząd 
dróg się zainteresuje? I może ta sprawa się ruszy, bo są naprawdę w złym stanie.
- Zastępca Burmistrza – czy to przyspieszy nie wiem. Ale jest to nie nasze mienie. Ja widziałem w jakim 
są stanie. Jest sezon zimowy, może ZUK w jakiś sposób można złożyć do Dyrektora Katarzyńskiego 
wniosek wiem że mają jakieś finansowanie, zróbmy najpierw to co do nas należy.
- Barbara Kończak – chodzi mi chociaż o to żeby te płyty były proste i nic więcej dlatego się pytam czy 
pisać wniosek czy może jakoś przez urząd. 
- Anna Twardowska – ja chciałam zgłosić kolejny raz awarię oświetlenia na Rynku.
- Zastępca Burmistrza – tak wiem, tam jest większa awaria trzeba wymienić cały kabel aż od Kościoła, na 
szybko będzie to na chwilę zrobione. Enea oceniła ze jest tam potrzeba wymiany całego kabla od samego 
Kościoła to nie tylko problem Rynku. My mamy nowe oprawy ale sieć to wszystko jest stare ulega to 
zniszczeniu. 

12. Wolne głosy.
Zgłoszono wyżej. 

13. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie XLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu  22 listopada 2022 zakończono



o godz. 17:25.

 

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


